

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Trade and Commerce

CATALOGUE No.

53-002

MONTHLY -- MENSUEL

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

Publication autorisée par le ministre du Commerce

Vol. 18 No. 1

Price: 10 cents, \$1.00 a year

Vol. 18 N° 1

Prix: 10 cents, \$1.00 par année

PASSENGER BUS STATISTICS(Intercity and Rural)
(Class I Carriers Only)STATISTIQUE DES AUTOBUS-VOYAGEURS(Interurbain et rural)
(Voituriers de la catégorie I seulement)

JANUARY - 1964 - JANVIER

These Class 1 passenger bus companies, whose statistics will be reported monthly during 1964, are the firms whose annual gross operating revenues, derived mostly from inter-city and rural operations, exceeded \$100,000 during 1962.

Users, comparing monthly data between years, should note that the number of firms reporting may differ. This variation is the result of the January review of the annual reports of the passenger bus firms reporting to the Bureau.

Les entreprises de transport-voyageurs par autobus de la classe 1, dont la statistique sera publiée mensuellement en 1964, sont des sociétés dont les recettes annuelles brutes, découlant en majeure partie des services d'autobus interurbains et ruraux, ont surpassé \$100,000 en 1962.

Les usagers, dans leur comparaison des données mensuelles d'une année à l'autre, devront prendre note que le nombre des entreprises déclarantes peut varier. Cette variation est le résultat de la revue de janvier des rapports.

Text concluded on page 4.

Fin du texte, page 4.

	January - Janvier	
	1964	1963 ^r
<u>Revenue passengers carried -- Voyageurs payants transportés:</u>		
Regular service -- Service régulier	No. -- nomb.	
Chartered service -- Service loué	" "	3,662,648 195,104
Total	" "	3,857,752
		3,793,691
<u>Revenue vehicle miles run -- Véhicules-milles payants:</u>		
Regular service -- Service régulier	" "	6,526,791 427,429
Chartered service -- Service loué	" "	6,358,106 457,032
Total	" "	6,954,220
		6,815,138
<u>Fuel consumed -- Combustible consommé:</u>		
Gasoline -- Essence	gallons	176,205
Diesel oil -- Huile diesel	"	844,557
Operating revenue - Total -- Recettes d'exploitation ...	\$	3,396,399
		3,331,647

^r Revised figures - Nombres rectifiés.Prepared in Public Finance and Transportation Division
Transportation SectionDivision des finances publiques et des transports
Section des transportsApril - 1964 - Avril
8504-541ROGER DUHAMEL, F.R.S.C.
Queen's Printer and Controller of Stationery
OttawaROGER DUHAMEL, m.s.r.c.
Imprimeur de la Reine et Contrôleur de la Papeterie
Ottawa

Passenger Bus Statistics

(Intercity and Rural)

January 1964

No.		Canada		Atlantic Provinces		No.
		1964	1963 ^r	1964	1963	
1	Firms reporting(1)	No.	42	42	6	6
<u>Revenue passengers carried:</u>						
2	Regular service	"	3,662,648	3,600,681	225,187	207,012
3	Chartered service(2)	"	195,104	193,010	933	732
4	Total	"	3,857,752	3,793,691	226,120	207,744
<u>Revenue vehicle miles run:</u>						
5	Regular service	"	6,526,791	6,358,106	413,648	392,931
6	Chartered service	"	427,429	457,032	20,936	28,273
7	Total	"	6,954,220	6,815,138	434,584	421,204
<u>Fuel consumed:</u>						
8	Gasoline	gal.	176,205(3)	226,224	32,598	29,109
9	Diesel oil	"	844,557	785,973	32,081	30,250
10	Total operating revenue	\$	3,396,399	3,331,647	141,646	144,466
Manitoba						
Saskatchewan						
	1964		1963		1964	1963
11	Firms reporting(1)	No.	4	5	1	2
<u>Revenue passengers carried:</u>						
12	Regular service	"	74,624	72,188	40,153	37,493
13	Chartered service(2)	"	299	464	-	-
14	Total	"	74,923	72,652	40,153	37,493
<u>Revenue vehicle miles run:</u>						
15	Regular service	"	297,188	296,205	243,395	250,895
16	Chartered service	"	34,622	41,240	13,837	28,069
17	Total	"	331,810	337,445	257,232	278,964
<u>Fuel consumed:</u>						
18	Gasoline	gal.	21,846	20,698	31,333	24,253
19	Diesel oil	"	30,814	31,732	-	-
20	Total operating revenue	\$	118,769	112,297	132,218	115,988

(1) The total for Canada, which is the number of individual companies reporting, is less than the addition of the number of firms reporting in each province, as some firms operate in more than one province.

(2) The number of passengers carried in chartered service is only approximate as exact counts are not made for all trips.

(3) Includes 243 gallons of liquefied petroleum gases.

^r Revised figures.

Statistique des autobus-voyageurs

(Interurbain et rural)

Janvier 1964

N°		Québec		Ontario		N°
		1964	1963 ^r	1964	1963 ^r	
		9	9	13	14	nombr. Services répondants(1)
<u>Voyageurs payants transportés:</u>						
1	Service régulier	"	1,990,808	2,003,823	893,199	858,857
	Service loué(2)	"	128,568	139,138	35,375	32,899
2	Total	"	2,119,376	2,142,961	928,574	891,756
<u>Véhicules-milles payants:</u>						
3	Service régulier	"	1,987,986	2,035,466	1,656,365	1,604,165
	Service loué	"	165,990	182,237	114,038	114,091
4	Total	"	2,153,976	2,217,703	1,770,403	1,718,256
<u>Combustible consommé:</u>						
5	Essence	gall.	30,696	73,657	44,507	47,489
6	Huile diesel	"	316,995	288,604	216,703	215,606
7	Total, recettes d'exploitation	\$	1,229,550	1,240,761	845,012	786,464
Alberta						
British Columbia - - Colombie-Britannique						
1964	1963	1964	1963 ^r			
4	4	7	6	nombr. Services répondants(1)	11	
<u>Voyageurs payants transportés:</u>						
12	Service régulier	"	185,663	163,103	253,014	258,205
13	Service loué(2)	"	4,570	3,380	25,359	16,397
14	Total	"	190,233	166,483	278,373	274,602
<u>Véhicules-milles payants:</u>						
15	Service régulier	"	1,482,494	1,288,511	445,715	489,933
16	Service loué	"	36,734	34,157	41,272	28,965
17	Total	"	1,519,228	1,322,668	486,987	518,898
<u>Combustible consommé:</u>						
18	Essence	gall.	29,245	29,165	17,313	26,106
19	Huile diesel	"	166,027	145,522	50,604	50,006
20	Total, recettes d'exploitation	\$	612,337	612,595	316,867	319,076

(1) Le total national, qui est le nombre de sociétés répondantes, est inférieur à la somme de l'ensemble des sociétés répondantes de chaque province, parce que certaines sociétés sont établies dans plus d'une province.

(2) Le nombre de voyageurs transportés dans des véhicules loués n'est qu'approximatif parce que le nombre exact n'est pas compté pour tous les voyages.

(3) Comprend 243 gallons de gaz de pétrole liquéfiés.

^r Nombres rectifiés.



1010704508

- 4 -

Any firm whose gross operating revenues exceeded \$100,000 in 1962 is included in the current series. Another source of variation in numbers, between months in the current year is the consistency of the reporting.

In 1962, forty-six firms reported gross operating revenues of \$100,000 or more in their annual reports and three firms, reporting monthly only, also recorded gross revenues in excess of \$100,000. Of these forty-nine firms, four do not provide monthly data and three could not be included in the January report because of incomplete or unfiled reports. The data of the remaining forty-two firms are contained in the January report.

When a change, in number of firms covered, results from major change in the status of one or more firms, the change will be footnoted when it occurs.

Where possible, urban and school bus data are excluded from the report.

During January 1964, 3,857,752 passengers were carried by 42 intercity and rural bus companies, while 3,793,691 were transported by the same number of companies in January 1963. Vehicle miles run in the current month totalled 6,954,220 against 6,815,138 reported for last January.

The consumption of gasoline and diesel oil this January came to 176,205 and 844,557 gallons respectively, whereas 226,224 and 785,973 gallons were used in the corresponding month of last year.

Total operating revenue for January amounted to \$3,-396,399 against \$3,331,647 reported for the same month of 1963.

annuels soumis au Bureau par les entreprises de transport voyageurs par autobus. Toute entreprise dont les recettes d'exploitation brutes ont excédé \$100,000 en 1962 est incluse dans la présente série. Une autre source de variation dans les chiffres des mois d'une même année est la discordance des déclarations.

En 1962, 46 entreprises ont déclaré des recettes d'exploitation brutes de \$100,000 ou plus dans leur rapport annuel et trois entreprises ne soumettant que des rapports mensuels ont aussi déclaré des recettes d'exploitation brutes de plus de \$100,000. Sur ces 49 entreprises, quatre ne soumettent pas de rapports mensuels et trois n'ont pu être incluses dans le rapport de janvier à cause de rapports incomplets ou d'absence de rapports. Les données des 42 autres entreprises sont contenues dans le rapport de janvier.

Lorsqu'une variation du nombre d'entreprises observées est le résultat d'un changement de situation important d'une ou plusieurs entreprises, ce changement sera noté dans un renvoi en temps utile.

Les chiffres relatifs aux services d'autobus urbains et scolaires sont omis là où il est possible de le faire.

En janvier 1964, 3,857,752 voyageurs ont été transportés par 42 sociétés d'autobus interurbains et rurales au regard de 3,793,691 transportés par le même nombre de sociétés en janvier 1963. Le nombre de milles parcourus par les véhicules au cours du mois observé a été de 6,954,220 au regard de 6,815,138 un an plus tôt.

La consommation d'essence et d'huile diesel a atteint 176,205 et 844,557 gallons respectivement en janvier, tandis qu'elle était de 226,224 et 785,973 gallons en janvier 1963.

Les recettes d'exploitation totales en janvier ont été de \$3,396,399, au regard de \$3,331,647 le même mois en 1963.

